
Protokół nr II/2024 

II Sesja w dniu 15 maja 2024  

Obrady rozpoczęto 15 maja 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:52 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Białowąs 

2. Marcin Bożek 

3. Ryszard Broda 

4. Patrycja Kaczmarek 

5. Łukasz Kubiak 

6. Iwona Marczak 

7. Marian Mrugała 

8. Aleksandra Olejnik 

9. Urszula Opacka-Wypchło 

10. Andrzej Ostrysz 

11. Ryszard Skiba 

12. Wojciech Stryczek 

13. Ewelina Usarek 

14. Mateusz Włodarczyk 

15. Małgorzata Wrotnowska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście: 

Burmistrz Gminy Rychtal – Adam Staszczyk 

Sekretarz Gminy/Z-ca Burmistrza – Katarzyna Kucharska 

Z-ca Kierownika Referat Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Dominika Maryniak 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

1. Otwarcie obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. 

U. z 2024 r. poz. 609), Przewodnicząca Rady Miejskiej, Pani Aleksandra Olejnik, o godzinie 

16:00 otworzyła obrady II Sesji Rady Miejskiej Gminy w Rychtalu. Powitała wszystkich 

obecnych i poprosiła o elektroniczne podpisanie listy obecności. Stwierdziła, że zgodnie z 

przepisami rada składa się z 15 radnych, i wszyscy radni są obecni na sesji, co stanowi quorum 

niezbędne do podejmowania uchwał. 

Przewodnicząca poinformowała zebranych, że zgodnie z ustaleniami Wysokiej Rady, projekty 

uchwał nie będą odczytywane na głos podczas sesji. Jednakże, na prośbę któregokolwiek z 

radnych, konkretna uchwała zostanie odczytana. Dodatkowo, powiadomiła radnych, że sesja 

jest nagrywana i transmitowana. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji. 

 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Gminy Rychtal. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal 

na lata 2024-2039. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXXIV/450/2024 Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal z dnia 18 kwietnia 2024 r., w sprawie przyznania z budżetu Gminy Rychtal pomocy 

finansowej Powiatowi Kępińskiemu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Rychtal. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024. 

15. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi za 2023 rok. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

 



 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy zaproponowała przyjęcie protokołów z obrad 

poprzednich sesji bez uprzedniego czytania. Protokoły z LXXIV i I sesji były dostępne w biurze 

rady oraz przesłane wraz z materiałami. Następnie przewodnicząca zwróciła się z pytaniem czy 

Radni zgłaszają jakieś uwagi do projektów protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

Protokoły z LXXIV i I sesji zostały przyjęty. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal, Aleksandra Olejnik, przedstawiła informację 

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym, który obejmował czas od 6 maja do 

15 maja. W dniu 8 maja wzięła udział w spotkaniu Kół Gospodyń Wiejskich, które dotyczyło 

organizacji Dni Gminy Rychtal. Ponadto, przeanalizowała i przekazała projekty uchwał na II 

sesję Rady Miejskiej Gminy Rychtal oraz zwołała tę sesję. 

Przewodnicząca zapytała, czy są jakieś uwagi do przedstawionej informacji. Ponieważ nie było 

żadnych uwag, przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal, Aleksandra Olejnik, poprosiła Burmistrza o 

przedstawienie sprawozdania z jego prac w okresie międzysesyjnym, które obejmowało 

działania w zakresie wykonywania uchwał Rady Miejskiej. Burmistrz rozpoczął swoje 

sprawozdanie, informując, że obejmuje ono okres od 18 kwietnia do dnia dzisiejszego. 

W tym okresie odbyły się dwie sesje, podczas których Rada podjęła siedem uchwał. Uchwały 

te zostały przesłane do wojewody i regionalnej izby obrachunkowej i są realizowane zgodnie z 

ich brzmieniem. Burmistrz podpisał umowę na projekt kanalizacji sanitarnych w 



miejscowościach Darnowiec i Zgorzelec 22 kwietnia, a 24 kwietnia uczestniczył w posiedzeniu 

Rady Naukowo-Społecznej Leśnego Kompleksu Promocyjnego "Lasy Rychtalskie". 

Następnie, 25 kwietnia, Burmistrz spotkał się z firmą Hydroprojekt, która zajmuje się 

projektami zbiorników wodnych. Spotkanie dotyczyło rozważenia możliwości realizacji 

zbiornika wodnego na terenie gminy. 27 kwietnia uczestniczył w posiedzeniu Stołecznej Rady 

SP ZOZ w Kępnie, a 30 kwietnia wziął udział w obchodach z okazji 3 Maja, organizowanych 

przez szkołę podstawową. 

4 maja Burmistrz brał udział w obchodach Gminnego Dnia Strażaka w Proszowie, połączonych 

z 75-leciem OSP Proszów. 6 maja uczestniczył w I sesji Rady Miejskiej nowej kadencji, na 

której złożył ślubowanie. 8 maja złożył życzenia pracownikom z okazji Dnia Bibliotekarza i 

omówił plany dla centrum biblioteczno-kulturalnego, w tym organizację półkolonii w 

Rychtalu. Tego samego dnia odbyło się spotkanie z przedstawicielami KGW w sprawie 

organizacji Dni Rychtala. 

14 maja Burmistrz uczestniczył w zebraniu wiejskim Sołectwa Zgorzelec, na którym odbyły 

się wybory sołtysa. Nową sołtyską została radna Patrycja Kaczmarek. Burmistrz poinformował 

również, że konkurs na zastępcę skarbnika został ogłoszony, ale nierozstrzygnięty i trwa 

obecnie drugi konkurs. Otwarto oferty na kredyt, z których najlepszą złożył bank SBL Kępno. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała Burmistrzowi za przedstawienie sprawozdania 

i otworzyła dyskusję, pytając, czy są jakieś uwagi do przedstawionych informacji. Radny 

zapytał o postępy w projektowaniu kanalizacji sanitarnej w Zgorzelcu i Darnowcu, na co 

Burmistrz odpowiedział, że projektowanie odbywa się etapami. Wskazał również, że budowa 

kanalizacji w innych miejscowościach, takich jak Drożki i Sadogóra, zależy od realizacji 

wcześniejszych etapów i dostępności dofinansowań. 

Kolejny radny pytał o stan realizacji drogi przebiegającej przez torowisko w Zgorzelcu, na co 

Burmistrz odpowiedział, że prace są realizowane zgodnie z terminem, a badania podbudowy 

zostały zakończone. Planowany termin zakończenia prac to koniec czerwca. 

Następnie padło pytanie o przedszkole, które jest już na etapie odbioru, a przeniesienie do 

nowej lokalizacji jest możliwe jeszcze w czerwcu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała Burmistrzowi za odpowiedzi i zapytała, czy są 

jeszcze jakieś uwagi lub pytania. Kiedy nikt więcej się nie zgłosił, zakończyła dyskusję nad 

tym punktem porządku obrad i przeszła do kolejnego punktu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal.  

Podczas debaty przedsesyjnej Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal, Aleksandra 

Olejnik, przedstawiła radnym uzasadnienie do projektu uchwały oraz wybrano członków do 

Komisji Rewizyjnej w osobach: Ewelina Usarek jako Przewodnicząca, Łukasz Kubiak jako 

Zastępca Przewodniczącej oraz Marcin Bożek, Patrycja Kaczmarek i Wojciech Stryczek jako 

członkowie. Przewodnicząca zapytała wymienionych radnych, czy wyrażają zgodę na 

członkostwo w Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Rychtal, na co wszyscy wyrazili 

zgodę. 



Następnie Przewodnicząca zapytała, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały, jednak nie było 

żadnych. W związku z tym przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, prosząc 

radnych o wciśnięcie odpowiedniego przycisku na urządzeniu i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

 

Uchwała nr II/3/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Rychtal stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej Gminy Rychtal. 

 

Podczas debaty przedsesyjnej przedstawiono uzasadnienie projektu uchwały oraz dokonano 

wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Rychtal. 

Przewodniczącą Komisji została Radna Małgorzata Wrotnowska, natomiast zastępczynią 

przewodniczącej mianowano Radną Iwonę Marczak. Skład osobowy komisji obejmuje 

następujących członków: Piotra Białowąsa, Iwonę Marczak, Andrzeja Ostrysza, Mateusza 

Włodarczyka oraz Małgorzatę Wrotnowską. 

 

Po przeczytaniu listy radnych, przewodniczący/z przewodnicząca zapytał ich, czy wyrażają 

zgodę na przynależność do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Po braku uwag do projektu 

uchwały, przystąpiono do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Gminy Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

 



Uchwała nr II/4/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie w sprawie 

powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Rychtal stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal. 

Podczas debaty przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie projektu uchwały oraz 

ogłoszono wybór członków trzech Komisji Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal. Komisje te 

to: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej oraz Komisja Oświaty, Sportu, Kultury, Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

Komisja Budżetu i Finansów składa się z: 

1. Przewodniczący/ca: Urszula Opacka-Wypchło 

2. Zastępca Przewodniczącego/cej: Ryszard Skiba 

3. Członek/członkini komisji: Ryszard Broda 

4. Członek/członkini komisji: Mateusz Włodarczyk 

5. Członek/członkini komisji: Patrycja Kaczmarek 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej ma skład: 

1. Przewodniczący/ca: Andrzej Ostrysz 

2. Zastępca Przewodniczącego/cej: Marian Mrugała 

3. Członek/członkini komisji: Ryszard Broda 

4. Członek/członkini komisji: Piotr Białowąs 

5. Członek/członkini komisji: Łukasz Kubiak 

6. Członek/członkini komisji: Wojciech Stryczek 

Natomiast Komisja Oświaty, Sportu, Kultury, Zdrowia i Pomocy Społecznej składa się z: 

1. Przewodniczący/ca: Marcin Bożek 

2. Zastępca Przewodniczącego/cej: Urszula Opacka-Wypchło 

3. Członek/członkini komisji: Ryszard Skiba 

4. Członek/członkini komisji: Małgorzata Wrotnowska 

5. Członek/członkini komisji: Iwona Marczak 

Po przeczytaniu listy radnych, przewodniczący/z przewodnicząca ponownie zapytał, czy 

wyrażają oni zgodę na członkostwo w Komisjach Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal. Po 

braku uwag do projektu uchwały, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

Uchwała nr II/5/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie 

powołania Komisji Stałych Rady Miejskiej Gminy Rychtal stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

Uchwała nr II/6/2024 2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rychtal na lata 2024-2039. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na 

lata 2024-2039..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

 

Uchwała nr II/7/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXXIV/450/2024 Rady Miejskiej 

Gminy Rychtal z dnia 18 kwietnia 2024 r., w sprawie przyznania z budżetu Gminy 

Rychtal pomocy finansowej Powiatowi Kępińskiemu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXXIV/450/2024 Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal z dnia 18 kwietnia 2024 r., w sprawie przyznania z budżetu Gminy Rychtal pomocy 

finansowej Powiatowi Kępińskiemu..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

Uchwała nr II/8/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie zmiany 

uchwały nr LXXIV/450/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 18 kwietnia 2024 r., 

w sprawie przyznania z budżetu Gminy Rychtal pomocy finansowej Powiatowi Kępińskiemu 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 



Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Marcin Bożek, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian Mrugała, 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Małgorzata Wrotnowska 

PRZECIW (6) 

Piotr Białowąs, Ryszard Broda, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk 

Uchwała nr II/9/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie ustalenia 

wysokości diet radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Rychtal. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Wojciech 

Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ryszard Broda, Ryszard Skiba 

Uchwała nr II/10/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Rychtal stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 



 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

 

Uchwała nr II/11/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 15-05-2024 w sprawie 

przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu 

 

15. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy z 

Organizacjami Pozarządowymi za 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do sprawozdania zwróciła się z pytaniem czy 

radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi za 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, 

Ryszard Skiba, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata 

Wrotnowska 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 



 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z radnych chciałby złożyć 

interpelacje. 

 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

17. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodnicząca poinformowała że, na poprzedniej sesji nie została zgłoszona żadna 

interpelacja. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

Na posiedzeniu Rady Miejskiej Gminy Rychtal, które odbyło się dnia 15 maja 2024 roku, 

poruszono kilka kluczowych kwestii związanych z lokalną infrastrukturą i bezpieczeństwem 

mieszkańców. 

Pan Radny Bożek złożył wniosek dotyczący naprawy hydrantu przy ulicy Namysłowskiej 

naprzeciwko firmy Rombud, który od dłuższego czasu pozostaje niesprawny. Podkreślił 

pilność tego zadania z uwagi na obecność łatwopalnych materiałów w firmie, co stwarza 

poważne zagrożenie w przypadku pożaru. 

Pan Radny Mrugała podziękował Burmistrzowi za naprawę zakrętu w kierunku Piotrówki, a 

następnie ponowił swój wniosek z lutego 2023 roku o namalowanie pasów na przejściach dla 

pieszych na zakręcie w stronę Małego oraz o namalowanie osi jezdni na tym zakręcie. 

Zauważył, że mimo złożenia wniosku i jego ponowienia w październiku, do tej pory nie 

podjęto żadnych działań w tej sprawie. 

Pani Radna Urszula Opacka-Wypchło zapytała o postęp rozmów dotyczących budowy 

chodnika do Biedronki, podkreślając, że jest to bardzo niebezpieczne miejsce i istnieje ryzyko 

wypadków. Przewodniczący odpowiedział, że rozmowy były prowadzone, ale zostały 

przerwane; obecnie planowane jest ich wznowienie z nowym zarządem powiatu. 

Kolejna radna poruszyła problem zatkanych studzienek deszczowych na ulicy Kępińskiej, 

które powodują zalewanie nawierzchni podczas ulew. Zasugerowała skierowanie 

odpowiedniego wniosku do właściwych służb w celu udrożnienia tych studzienek. 

Przewodnicząca radny zapytała Burmistrza o drugi etap budowy szkoły, na jakim jest etapie 

oraz jak to wygląda. Burmistrz odpowiedział, że zgodnie z jego wcześniejszym 

sprawozdaniem, przetarg na drugi etap budowy został ogłoszony, a termin składania ofert 

upływa w poniedziałek. Radna dopytała, czy chodzi o przetarg na pierwszy czy drugi etap 

budowy, na co Burmistrz potwierdził, że jest to przetarg na drugi etap. Dodał również, że 

obecnie wpłynęła jedna oferta, ale nie wiadomo, czy będą kolejne. 

Radna pytała także o postępy pierwszego etapu budowy. Burmistrz poinformował, że 

pierwszy etap jest na etapie rozwoju i nic nie zagraża dotrzymaniu terminu zakończenia prac 

w maju 2025 roku. Radna dopytała, czy łącznik został już wybudowany, na co Burmistrz 

odpowiedział, że mury na łączniku są wymurowane, podobnie jak mury na jednym ze 



skrzydeł budynku. Obecnie realizowane są ściany działowe na tym skrzydle, a wkrótce 

rozpoczną się prace nad ścianami nośnymi na drugim skrzydle. 

Radna podziękowała również za realizację przejścia dla pieszych przy Smoczym Skwerku, 

podkreślając, że znacząco podnosi to bezpieczeństwo dzieci idących lub wracających ze 

szkoły, jak i wszystkich mieszkańców. 

W punkcie wolnych wniosków i informacji, pani przewodnicząca poinformowała Wysoką 

Radę o piśmie, które wpłynęło do Biura od Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

(WOPR). Pismo dotyczyło zagrożeń dla bezpieczeństwa osób korzystających z obszaru 

wodnego na terenie gminy. WOPR podkreślił konieczność składania analiz takich zagrożeń. 

Pani radna poinformowała, że taka analiza została przygotowana w styczniu 2024 roku i jest 

dostępna w urzędzie dla zainteresowanych radnych. Zachęciła do zapoznania się z 

dokumentem. 

 

19. Zamknięcie obrad. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad o godzinie 16:52 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zamknęła obrady II Sesji Rady Miejskiej Gminy Rychtal. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Cecylia Szymala 

 

 

 

 

  

  


